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SLOVENSKO: Dočasný policajný prezident Štefan Hamran v pondelok na tlačovom brífingu
komentoval zadržanie resp. predvedenie šéfa opozičnej strany Smer-SD a poslanca
parlamentu Roberta Fica pred minulotýždňovým protestným sprievodom v Bratislave.
Hamran toto konanie polície obhajoval a zopakoval, že z pohľadu polície sa Fico dopustil
podnecovania k hromadnému porušovaniu dôležitej povinnosti počas zúriacej pandémie.

Fico vo svojej reakcii skonštatoval, že v pondelok si s veľkým sebazaprením pozrel tlačovku
Hamrana, povereného riadením PZ. “No vrana k vrane sadá, pán Hamran má len menšie uši ako pán
minister Mikulec, rozum rovnaký. Prepáčte pán Hamran za túto osobnú poznámku, ale hovoriť o
protivládnom proteste ako o chrapúnstve, to si vyžaduje primeranú odpoveď,” odkazuje šéfovi polície
predseda Smeru-SD.

“Začnime ale inak. Ďakujem každému, kto sa vo štvrtok zúčastnil autoprotestu
proti zdražovaniu a hlúposti našej vlády. Naše štatistky hovoria o 1 500 autách,
ktoré tvorili trúbiacu kolónu. Skvelé. Samozrejme, že nikto o tom nechce
informovať, lebo pokiaľ ide o účasť, je to megaúspech,” teší sa Robert Fico.

 

 

Z jeho pohľadu tento “megaúspech” prekrývajú diskusie o jeho trestnom stíhaní za podnecovanie.
“Nebudem sa zaoberať poznámkami pána Hamrana, že mi nevedia doručovať, a že preto bolo treba
ma obmedziť na slobode a predviesť na políciu. Niet známejšieho a monitorovanejšieho politika na
Slovensku ako je Robert Fico. Presne vedia, kedy a kde som.”

“Naše výzvy sa potvrdzujú. Zdražovanie naberá obludné tempo, podobne ako hlúposť
vlády pri prijímaní protipandemických opatrení a nikto nič nerobí. Len pán Hamran,
zavalený pokynmi pánov Mikulca a  Matoviča dookola opakuje „padni komu
padni“. Ak to je tak, pán Hamran, pýtam sa, prečo ste nezačali trestné stíhanie
proti ministrovi vnútra Mikulcovi, keď dvaja dôveryhodní svedkovia hovoria, že
vzal úplatok 100 tisíc eur?” Opýtal sa Robert Fico na sociálnej sieti.
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Doplnil, že keď bude vidieť, ako si šéf rezortu vnútra Roman Mikulec (OĽaNO) preberá uznesenie o
vznesení obvinenia za korupciu, potom sa podľa Fica môžeme začať baviť o proklamovanom hesle
„padni komu padni“.

Šeliga k Hamranovi: Ak to má byť trend, tak výsledok bude ešte väčšie napätie
a zhrubnutie verejného priestoru

Niektoré včerajšie vyjadrenia Štefana Hamrana sa nepozdávajú ani koaličnému poslancovi Jurajovi
Šeligovi zo strany Za ľudí. “To, ako sa vyjadroval na tlačovej konferencii dočasný policajný prezident
Hamran, mi príde zo strany policajného prezidenta nepatričné.

Také vyjadrenia a formulácie môžu používať politici v politickom boji (aj to by mali zvážiť intenzitu),
ale nie polícia Slovenskej republiky. Prepáčte, asi som v tomto konzervatívny.”

Šeliga napísal, že si praje očistu polície a Hamran mu je sympatický energiou a rozhodnosťou, ale od
nového vedenia očakáva aj určitú štábnu kultúru. “Viem, že mnohým to bolo sympatické,
konečne to tomu Ficovi povedal rovno do tváre a podobne. Ale za seba – na tlačovú
konferenciu policajného prezidenta vo vzťahu k obvinenému určite nepatria slová ako
“chrapúňske” a podobne. Ak tento trend bude pokračovať, neviem, aké slová budeme
počúvať o chvíľu a aký vplyv to bude mať.”

“A áno, viem, že mi napíšete, že niektorí politici sa vyjadrujú horšie. Máte pravdu, sú to politici a sú v
politickom boji a napriek tomu by sa tak vyjadrovať nemali. Jazyk, kultúra a vystupovanie je to, čo
dáva našim inštitúciám vážnosť a dôveru. Platí to pre všetkých, často sa o tom rozprávam aj s
kolegami, či naozaj musia použiť slová aké použijú. Všetci sme ľudia, občas nám uletí, kamery
pokušenie zväčšujú, pretože veľa ľudí zatlieska. Ale ak to má byť trend, tak výsledok bude ešte väčšie
napätie a zhrubnutie verejného priestoru,” doplnil Šeliga.

Takýmto spôsobom sa podľa neho podrýva autorita a profesionalita verejných inštitúcií. “To je
kľúčové, pretože politici a rovnako úradníci prichádzajú a odchádzajú. Inštitúcia a dôvera v štát je to,
čo zostáva a čo je potrebné budovať. PS: To, čo všetko už polícia a prokuratúra považujú za trestný
čin a čo všetko prešetrujú, ma ako právnika prekvapuje, ale o tom inokedy na právnickom fóre…”
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